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 Kommunstyrelsen 

 

Degerfors Centrumutveckling ansökan om 

verksamhetsbidrag för 2021 – återremiss  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott 

godkänner och sänder till kommunstyrelsen att besluta om verksamhetsbidrag 

om 44 500 kr för 2021 till Degerfors Centrumutveckling. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Degerfors Centrumutveckling har 2022-01-10 inkommit med en ansökan om 

verksamhetsbidrag avseende 2021. Föreningen erhåller verksamhetsbidrag 

motsvarande de medlemsavgifter som influtit.  

Under 2021 fick föreningen 44 500 kr i medlemsavgifter.   

Ärendet behandlades av kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-01-18, § 10, där 

beslut blev om återremiss för komplettering av årsredovisning samt föra dialog 

om vad summan grundas på.    

 

Ärendet efter återremiss 

Efter kommunstyrelseförvaltningens fråga har Degerfors Centrumutveckling 

svarat att medlemsantalet ökat mycket under 2021. Enligt den lista som de 

skickade in är summan baserad på företag och föreningar som betalar mellan 

1 000 kr och 3 000 kr vardera. Degerfors Centrumutveckling har även privata 

medlemmar med medlemsavgifter på ytterligare 13 000 kr som inte är 

medräknade i summan 44 500 kr.     

Kommunstyrelseförvaltningen mening är att verksamhetsbidraget är korrekt 

beräknat. 

Degerfors Centrumutveckling kompletterar med årsredovisning 2021 när den är 

färdig.  
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Finansiering 

Bidraget hanteras inom kommunstyrelsens budget för bidrag till föreningar. 

  

Konsekvensbeskrivning 

Bidraget bedöms inte ha påverkan inom barnkonventionens område.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2022-01-13 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2022-02-09 

Degerfors Centrumutvecklings ansökan 2022-01-10 

Degerfors Centrumutveckling mail 2022-01-21 

Degerfors Centrumutveckling Medlemslista 2021 

Per Nordin 

Ekonomichef 

 

 

Beslut ska skickas till 
Degerfors centrumutveckling 
Ekonomiavdelningen 
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§ 10 Dnr 00008-2022  

Ansökan om verksamhetsbidrag till Degerfors 
Centrumutveckling för 2021 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Återremitterar ärendet för komplettering av handlingar med årsredovisning 
samt föra dialog om vad summan grundas på.  

Sammanfattning av ärendet 
 Degerfors Centrumutveckling har 2022-01-10 inkommit med en ansökan om 
verksamhetsbidrag avseende 2021. Tidigare år har föreningen erhållit 
verksamhetsbidrag motsvarande de medlemsavgifter som influtit.  

Under 2021 fick föreningen 44 500 kr i medlemsavgifter.    

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar om 
verksamhetsbidrag om 44 500 kr för 2021 till Degerfors Centrumutveckling. 

Yrkanden 
Anneli Mylly (V) yrkar på återremiss.  

Deltar ej i beslut p.g.a. jäv 
Anna Nordqvist (M)  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-01-13 

Degerfors Centrumutvecklings ansökan 2022-01-10     

Skickas till 
Degerfors centrumutveckling 

Ekonomiavdelningen 
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Öppettider turistbyrån 2022 Kulturcentrum Berget 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna följande 

öppettider på turistbyrån  

 Lågsäsong 1 september – 31 maj endast service via mail, telefon och 

chatt samt turistinformationsplatser =infopoints 

 Mellansäsong 1 juni-12 juni - öppet tisdag, onsdag, torsdag  samt 

turistinformationsplatser 

 Högsäsong 13 juli -14 augusti –öppet alla dagar  samt 

turistinformationsplatser  

 Mellansäsong 15 aug- 30 aug – öppet tisdag, onsdag, torsdag  samt 

turistinformationsplatser 

 

Sammanfattning av ärendet 

Återremiss -Ärendet om ”Förslag till nya öppettider på turistbyrån Degerfors 

på Kulturcentrum Berget 2022” behandlades på kommunstyrelsens 

arbetsutskott 2022-01-18. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att 

återremiss av ärendet till kommunstyrelseförvaltningen innan ärendet behandlas 

i kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-15. 

Ärendet ska ha en komplettering av underlag och förtydligande av bedömning: 

 Revidering av förslag till beslut -Öppettider har reviderats sedan den 

förra skrivelsen 2022-01-18 och stämmer heller inte med den som visas 

i rapporten.  Det har vi gjort för att kunna utveckla samarbetet med 

Bergets personal och även möjliggöra någon en praktikplats på 

turistbyrån. 

Vi har kompletterat med turistinformationsplatser (som är platser där 

det finns kartor och annan turistinformation samt också människor att 
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prata med) ex Folkets Hus, växeln, boendeanläggningar, hos handlare 

,bensinmackar osv 

 Vi har kompletterat i ärendet med öppettider, och antal besökare samt 

marknadsföringsinsatser, samt hur vi på ett mer kostnadseffektivt sätt 

kan ge en bra service även under lågsäsong.  

Vi har också kompletterat med hur några andra kommuner jobbar med 

turistbyrå och turistinformation.  

 Vi har kompletterat med ”Rapport från turistbyrån på Berget samt 

besöksnäringen i Degerfors kommun 2022-09-21” 

 Vi har gjort ett förtydligande av bedömning under rubriken bedömning. 

 Tillväxtenheten har varit i kontakt med Degerforsgymnasiets rektor ang 

rekrytering av sommarpersonal och vår ambition är att bemanna 

turistbyrån under sommaren med gymnasieelever från 

Degerforsgymnasiet  

   

Ärendet 

Turistbyrån har tidigare varit en sommar-öppen turistbyrå och placeringen har 

varit i Smältarbyggningen. 

Nytt för 2021 var att Degerfors Turistbyrå flyttade sin verksamhet till 

Kulturcentrum Berget fr o m 1 mars och det beslutades att den skulle vara 

åretruntöppen. Det blev också överenskommet att verksamheten löpande skulle 

utvärderas för att se om detta är ett bra och effektivt sätt att bedriva turistbyrå 

på idag.  

 

Här kan ni se öppettider och antal besök under mars 2021-jan 2022 

Öppettider     Antal besök /ärenden 

LS=Lågsäsong  MS=Mellansäsong  HS=Högsäsong     

LS=Mars -öppet måndag och torsdag kl 12-15  4 st  

LS= April -öppet måndag och torsdag  kl 12-15 6 st  

LS= Maj -öppet mån tisdag och torsdag  kl 12-15  9 st  

MS =1-14 -juni mån tisdag och torsdag kl 12-15  11 st  

HS =15 juni – 14 aug öppet alla dagar kl 12-16  245 st 

MS =15 aug – 31 aug öppet måndag, tisdag och torsdag 35 st 

LS=Sept öppet tisdagar och torsdagar kl 12-15  2 st 

LS= Okt öppet tisdag och torsdag kl 12-15  0 st  

LS= Nov öppet tisdag och torsdag kl 12-15  0 st  

LS= Dec öppet tisdag och torsdag kl 12-15 0 st   
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LS=Jan öppet tisdag och torsdag kl 12-15  0 st  

 

Marknadsföring av öppettider  

Turistbyrån har skyltar uppsatta från centrum till Berget på flera platser samt 

från Svartåhållet. Turistbyrån marknadsförs på hemsidor och digitala medier 

samt annonsering i diverse sommarbilagor. 

Turistbyråns öppettider visas på den kommunala infartstavlan regelbundet. 

På Berget är det tydligt uppmärkt var Turistbyrån finns och öppettiderna står på 

en skylt utanför samt på de anslagstavlor som finns på Berget. 

 

 
Vilka besöker turistbyrån? 
De flesta som besöker turistbyrån är äldre par och barnfamiljer.  
8 av 10 vill ha en karta över Sveafallen. 
2 av 10 önskar annan karta eller information om Degerfors eller närliggande 
områden 
 
Hur jobbar andra kommuner med turistinformation/turistbyrå? 
Infopoints- besöksserviceplatser –informationspunkter är samma sak . 
I Storfors har man infopoints och information på Biblioteket och i växeln  
Karlstad har man bara infopoints ingen turistbyrå 
I Karlskoga har man servicedisk ihop med växeln samt infopoints på gång. 
I Kristinehamn har man en öppen turistbyrå måndag-lördag.  
I Gullspång har man mail och telefon året runt samt informationspunkter på 
olika platser. 
Grums har ett kontaktcenter i kommunhuset och infopoints. 
Kil har endast besöksserviceplatser. 
Säffle har en öppen turistbyrå på fredagar  
 
Antalet besökare till Degerfors kommun ökar, men antalet besök till turistbyrån 
har minskat under de senaste åren. 
Vi ser en trend att antalet besökare på turistbyråerna runt om i landet minskar 
detta beror så klart på att allt fler har egna smartphones, datorer mm som man 
kan söka sin egen information på. Vi är duktigare på att söka information själva. 
Vi ser att antalet broschyrer minskat mycket under senare år för att ersättas av 
hemsidor och digital information. Vilket också ur miljösynpunkt är bra. 
 
Besöksnäring är viktigt för vår kommun och det är därför viktigt att vi lägger 

resurser där de gör bäst nytta för flest människor. Därför föreslår vi att minska 

öppettiderna under lågsäsong då tillväxtenheten bemannat turistbyrån under låg 

och mellansäsong.  

Att dela kontor med kansliet på Berget fungerar ofta bra, men ibland är det 

mycket personal här eftersom kansliet har hand om löner, ekonomi och 

marknadsföring. Det innebär att ha digitala möten på kontoret eller 

telefonkontakt med företag osv kan vara svårt trots att vi inte har några besök 

på turistbyrån.  
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Finansiering 

Finansieras i befintlig budget  

 

Konsekvensbeskrivning 

Checklistan för mångfald har tagits i beaktande  

Detta förslag har ingen påverkan på checklistan. 

 

Bedömning 

Vår bedömning är att det inte är det mest effektiva är att ha turistbyrån öppen 

under lågsäsong med tanke på det extremt låga antal besökare vi har kunnat se 

under perioden från september till januari. Endast 2 besök under hela perioden. 

 

Vår bedömning är att det är av mycket större vikt att jobba med 

produktutveckling av olika slag som en del av kommunens tillväxtstrategi. 
Digitalisering och utveckling av fler besöksanledningar samt coaching och 
bollplank till våra befintliga företag. Det är också viktigt att vi deltar i den 
regionala utvecklingen mot Örebro och Värmland. Detta försvåras avsevärt när 
turistbyrån skall bemannas även under lågsäsong.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse tillvälväxtstrateg Britt-Marie Room-Östberg 2022-02-03  

Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen 2021-09-21 

Britt-Marie Room-Östberg 

Tillväxtstrateg 

 

 

Beslut ska skickas till 
Tillväxtstrategerna 
Britt-Marie Room-Östberg  
Einar Jörgensen 
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§ 3 Dnr 00010-2022  

Nya öppettider för turistbyrån 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Återremitterar ärendet för komplettering av underlag och förtydligande av 
bedömning.        

Sammanfattning av ärendet 
Antalet besökare på turistbyråer runt om i landet minskar, detta beror på att allt 
fler har egna smartphones och paddor där man kan söka upp information.  
Degerfors Turistbyrå öppnade på Kulturcentrum Berget 1 mars 2021. En 
utvärdering av turistbyrån har genomförts där antal besökare under året har 
sammanställts. Förvaltningen bedömer att behovet av att ha en åretruntöppen 
turistbyrå inte finns i nuläget. 

Därför föreslås att öppettiderna minskas och att turistbyrån bemannas 
sommartid av turistassistenter som det sett ut tidigare år.     

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna följande 
öppettider på turistbyrån  

 1 september – 31 maj endast service via mail, telefon och chatt  

 1 juni- 31 juni - öppet på plats lördagar och söndagar  

 1 juli -14 augusti – öppet på plats torsdag – söndag  

 15 aug-30 aug – öppet på plats lördag och söndag  

Yrkanden 
Anna Nordqvist (M) yrkar på att ärendet återremitteras. 

Peter Pedersen (V) yrkar på att ärendet återremitteras. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2021-12-01      

Skickas till 
Tillväxtstrateg 



  

Uppdragsgivare:   
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

Sammanfattning 

Besöksnäringen idag är en basnäring. 

Det är den snabbast växande näringen i Sverige och exportvärdet har 

mer än tredubblats sedan år 2000. 

Idag är ca 200 000 sysselsatta inom näringen i Sverige och för många är 

det en väg in på arbetsmarknaden och till egen försörjning. Näringen 

kan med rätt förutsättningar växa ännu mer.  

 

Den 1 mars 2021 öppnade Turistbyrån på Kulturcentrum Berget.  

Turistbyrån ligger i samma hus som Café Berget men i den andra ingången. 

Turistbyrån har skyltar uppsatta från centrum till Berget på flera platser samt 

från Svartåhållet. Turistbyrån marknadsförs på hemsidor och digitala medier 

samt annonsering i diverse sommarbilagor. 

På Berget är det tydligt uppmärkt var Turistbyrån finns och öppettiderna står på 

en skylt utanför samt på de anslagstavlor som finns på Berget. 

 De flesta besökare har varit svenskar från närområdet. Det har varit 
tyskar, holländare och norrmän som besökt turistbyrån.  

 De flesta är äldre par som reser ensamma eller tillsammans med andra 
par. 

 Det har också varit många barnfamiljer som besökt Berget  

 Gästerna frågar mest efter kartor för vandring, olika boendealternativ 
och fiskekort. 

 80 % av de ärenden vi har är att man vill ha en karta till Sveafallen. 
Övriga 20 % av besökarna vill ha en karta till vandringsleder, dressin, 
boende, ställplatser, fiskekort eller någon annan fråga. 

 Turistbyråns besökare har varit mindre i år under juni men fler under 
juli augusti. 

 Turistbyråns besökare har minskat under de senaste 5 åren och det 
beror på att många har en smartphone eller dator och kan hitta 
information själva. Antalet broschyrer har minskat och har ersatts av de 
digitala broschyrer som finns att ladda ner. 

 Antalet besök (mars 4 st), (april 6 st ), (juni 57), ( juli 164), (aug 60 st )  

 Under högsäsong 14 juni-8 augusti har 245 personer kontaktat 
turistbyrån via besök , chatt telefon och mail. Det är ca 5 besök eller 
ärenden / dag och 1 besökare /timme.  

 Turistbyrån har tillsammans med Berget finansierat en sommarjobbare 
som jobbat 100 % med barnaktiviteter tillsammans med feriearbetarna 
Turistbyrån har finansierat 50 % och Berget 50 % där aktiviteterna har 
varit gratis för barnen. Öppet alla vardagar kl 9-16.  
Över 500 barn har deltagit i de aktiviteterna. 
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

Innehållsförteckning 

1 Inledning och/eller bakgrund .............................................. 4 

2 Uppdrag och syfte .............................................................. 5 

3 Beskrivning av nuläge ........................................................ 6 

4 Analys och tolkning ............................................................. 7 

5 Slutsatser och rekommendationer ...................................... 8 
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

1 Inledning och/eller bakgrund 

Turistbyrån har under åren varit på en rad olika platser bla vid Stora Valla, 

Nämndhuset, Smältarbyggningen och nu Kulturcentrum Berget. 

Öppettider har också varierat mycket från heldagar till halvdagar och vardagar 

och helger. 

I år har vi haft öppet från 14 juni till 15 augusti alla dagar mellan klockan 12-16. 

Vi ser på besökslistor att besökarna till turistbyråerna generellt minskar i hela 

landet och så även i Degerfors kommun. Orsaken till minskningen beror på att 

de flesta kan söka sin egen information digitalt via datorer och smartphones. Vi 

upplever att besökarna till Degerfors kommun har ökat. 

Berget, campingen och golfen har haft en mycket bra sommar med många 

besökare. 

Dressinen har haft en lägre besöksfrekvens i år under juli månad då det var 

mycket varmt. 

Vi haft många fler dagsbesökare in till kommunen under pandemin som 

kommer från regionerna runtomkring där de har fikat, handlat, golfat mm. 
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

2 Uppdrag och syfte 

Turistbyråns syfte och uppdrag är att tillhandahålla relevant information till de 

besökare som besöker området. Det är viktigt att alla som jobbar med 

besöksnäring är uppdaterade ambassadörer för Degerfors kommun. 

I dagsläget jobbar vi med att delge de största besöksmålen med 

turistinformation innan sommaren. De är ca 20 stycken bland annat är det 

boendeanläggningarna, golfklubben, campingen, bensinmacken, dressinbanan, 

caféerna med flera. Vi åker ut på personliga besök där vi träffar alla för att 

informera och dela ut de broschyrer som vi tillhandahåller på turistbyrån i syfte 

om att de ska veta var de kan få tag på fler. 

Vi anordnar gemensamma besöksnäringsträffar med visitkarlskogadegerfors för 

att alla ska ha information om varandras upplevelser. 

Vi marknadsför oss genom sociala medier som Facebook och Instagram, där vi 

försöker att visa bredden på våra besöksmål.  
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

3 Beskrivning av nuläge 

Turistbyrån är från och med september öppen tisdagar och torsdagar kl. 12-15 .  

Besökarna är under höst/vinter /vår mycket få och personligen tycker vi inte 

att turistbyrån behöver bemannas med personal under vinterhalvåret då 

behovet av personlig service är minimal. Frågor kan besvaras via telefon, mail 

och chatt. 

Vi delar kontor idag med kansliets personal vilket gör att det kan det vara svårt 

att delta på digitala möten eller göra saker som kräver tanke eller enskilda samtal 

Det är mycket personal som kommer till vårt kontor eftersom de som jobbar 

på kansliet har hand om det mesta som gäller Berget. Den ena kanslisten jobbar 

förmiddagar och den andra eftermiddagar. 

 

80 % av frågorna på turistbyrån gäller kartor över Sveafallen vilket gör att vi 

behöver köpa in och sätta upp brevlådor på anslagstavlor, för de turister som 

inte har möjlighet att söka dom digitalt. 

Besökare kan ta del av turistinfo kl. 9-17 alla dagar då hallen med turistinfo är 

öppen. 

Man kan ringa på vår telefon alla vardagar för att få svar på de flesta frågor som 

gäller besöksnäring samt att vi svarar på mail och i de chattforum som vi har. 

 

Betalning av fiskekort vykort mm sker endast via swish vilket fungerar bra för 

de flesta svenskar. Utländska besökare kan inte betala via swish vilket gör att vi 

inte kan sälja till dem då vi saknar kortläsare och inte tar emot kontanter. 

 

Besöksnäringsarbetet består i så mycket mer än att hålla turistbyrån öppen. 

Exempel på de arbetsuppgifter som vi utför är: 

 Uppdatering av hemsidor, marknadsföring sociala medier, uppdatering 

av broschyrer, företagsbesök, nätverksträffar, personligt bollplank, 

turistchefsträffar, träffar med Visit Värmland, nätverk med RTU, leda 

och jobba med olika utvecklingsgrupper inom fiske, fasaskogen, 

citynätverk, mtb-leder och evenemang samt kontakter med media osv. 
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

4 Analys och tolkning 

 Att ha personal året om på Turistbyrån är en hög kostnad för att dela ut 

kartor, speciellt under lågsäsong. Broschyrställ och brevlådor behöver 

kompletteras. 

 Idag kan du som privatperson ta del av alla broschyrer, kartor samt det 

material som turistbyrån har genom att gå in och beställa själv på 

sverigeturisten.se. Det kommer då gratis hem till din brevlåda. 

 Vi behöver jobba mer med produktutveckling så vi får fler 

besöksanledningar till Degerfors kommun. 

 Äta–- bo- göra– transport är viktiga hörnstenar för att utveckla 

Degerfors som besöksmål. 

 Degerfors en vandringskommun – vi vill göra en enkel folder med 

vandringsleder. 

 Cykelleder- här pågår ett arbete att ta fram nya leder tillsammans med 

Bergslagen cykling och Karlskoga kommun. 

 Dressinbanan börjar bli till åren kommen och kanske i framtiden om 

den blir för dyr att laga kan omvandlas till en asfalterad cykelbana som 

går från Degerfors till Gullspång. 

 Interaktivt fotbollsmuseum- skulle vara kul och har diskuterats under 

åren. 

 Genom ännu fler samarbeten och workshops skulle våra besöksmål bli 

ännu mer attraktiva. 

 Turismens budget har inga stora summor till utveckling, så det krävs ett 

bättre samarbete mellan kommunens aktörer för att utveckla 

besöksnäringen och göra en plan för vad vi ska jobba med tillsammans 

från år till år. 

 Klusteranalys har gjorts 2021 och vi har idag ca 130 företag som jobbar 

med besöksnäringen och är en viktig del för tillväxten i vår kommun. 

Av dom 130 företagen är det ca 40 st som är aktiebolag resterande är 

enskilda företag samt föreningar. 

Besöksnäringen betyder oerhört mycket för oss som kommun, för vår 

tillväxt. Besöksnäringen är ett skyltfönster mot våra besökare. 
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Rapport från turistbyrån på Berget samt besöksnäringen i Degerfors kommun 

5 Slutsatser och rekommendationer 

Förslag till förbättringar: 

 Turistinformation bör finnas tillgängligt på fler platser i Degerfors, 

exempelvis Folkets Hus i Degerfors, Frendo, Degernäs Herrgård samt 

boendena. Vi kan köpa in små vimpelflaggor som det står 

turistinformation på. De sätter vi upp på de platserna som 

turistinformationen finns som en markör. 

 Brevlådor bör sättas upp på Berget med kartor över Sveafallen (80 % av 

alla besök på turistbyrån vill ha en karta över Sveafallen ) 

 Vi behöver justera våra öppettider så att vi kompletterar Karlskogas 

öppettider. (Karlskoga har öppet vardagar kl. 7.30-16.00). 

Lågsäsong 1 september-31 maj  

Vi servar då med personlig service via mail ,telefon och chatt. Vi fyller 

på med material till våra besöksnäringsaktörer.  

Mellansäsong 1 juni -30 juni samt 15 augusti -31 augusti  

Öppet lördagar och söndagar kl. 11-16 då inte Karlskoga har öppet. 

Övrig tid hänvisas till Karlskoga turistinformation 

Högsäsong fr 1 juli -14 augusti  

Torsdag–Söndag kl. 11-16 (frekvensen besök är låg övrig tid). 

 Idag finns det inte några extrapengar för utveckling av våra besöksmål 

som ligger hos oss vilket gör att vi är beroende av andra förvaltningar 

för att kunna utveckla besöksmålen. Vi behöver göra en plan 

tillsammans internt i kommunen för vad vi ska jobba med och vad vi 

ska utveckla tillsammans mer långsiktigt. 

Det är viktigt att det är rent och snyggt och att kommunen sköter om 

de fastigheter och grönytor som vi handhar på bästa sätt för att 

besökare ska få en så positiv och trevlig upplevelse av kommunen som 

möjligt. 

Det är viktigt att alla anställda i kommunen är ambassadörer för 

Degerfors kommun. En kurs bör arrangeras för kommunens anställda 

där ambassadörsrollen diskuteras och utvecklas.  

Britt-Marie Room-Östberg 

Tillväxtstrateg 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Detaljplan Klippan 1:10  

Förslag till beslut (ks au beslutar) 

Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen får i uppdrag att upprätta förslag till 

detaljplan för fastigheten Klippan 1:10. 

Eftersom miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen inte har resurser för att ta 

fram nödvändiga utredningar och planhandlingar hänvisas intressenterna till att 

anlita egna konsulter för detta. 

Sammanfattning av ärendet 

Anna Block, Johan Block och Sven Holmquist har lämnat in en förfrågan om 

att planlägga fastigheten Klippan 1:10. Syftet med planläggningen är att 

möjliggöra bostadsbyggande. 

Området ligger vid Letälvens östra strand ca 6 km söder om Degerfors 

samhälle och är inte planlagt idag. 

Beskrivning 

Fastigheten Klippan 1:10 är 86 500 m2 och sträcker sig från Letälvens strand 

och ca 500 m upp på land. Ungefär 300 m från Letälven finns en äldre gård 

med bostadshus och ekonomibyggnader och vid stranden finns ett mindre 

fritidshus. Området lutar ner mot Letälven och är delvis skogbevuxet och 

består i övrigt av öppen mark.  

Norr om fastigheten finns ett fritidshusområde med 35 hus som planlades på 

1960-talet. 

Strandskydd råder 100 m från stranden, både på land och i vattnet.  

I det förslag till LIS-plan (landsbygdsutveckling i strandnära läge) som nu är 

tillgängligt för granskning ingår fastigheten i område 10, Klippan. När LIS-

planen antagits kan det vara möjligt att i en detaljplan upphäva strandskyddet i 

delar av området. 

Enligt plan- och bygglagens (PBL) 4:e kapitel § 2 ska kommunen med en 

detaljplan pröva ett mark- eller vattenområdes lämplighet för bebyggelse och 

byggnadsverk samt reglera bebyggelsemiljöns utformning för en ny 
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sammanhållen bebyggelse med bygglovspliktiga byggnadsverk, om det behövs 

med hänsyn till bebyggelsens karaktär, omfattning eller inverkan på 

omgivningen, till behovet av samordning eller till förhållandena i övrigt. 

Sammanhållen bebyggelse definieras i PBL 1 kap. § 4 som bebyggelse på tomter 

som gränsar till varandra eller skiljs åt endast av en väg, gata eller parkmark. 

Bedömning 

För att kunna medge bostadsbebyggelse enligt fastighetsägarnas förslag krävs 

att detaljplan upprättas eftersom förslaget innebär ny sammanhållen bebyggelse. 

Eftersom området inte tidigare är planlagt krävs förutom en grundkarta flera 

olika utredningar/underlagsmaterial för att klargöra förutsättningarna för 

bostadsbebyggelse inom området. Dessa utredningar berör bl a brukningsvärd 

jordbruksmark, markförhållanden (geoteknik), skyfall, översvämning, ras och 

skred, dagvatten, naturvärden, vägar, vatten, avlopp, el och bredband. 

Innan LIS-planen har antagits finns inga möjligheter att planlägga nya 

bostadstomter inom strandskyddat område (100 m från stranden). 

Utan att förutsättningarna utretts närmare bedöms att det kan finnas möjligt att 

planlägga bostadstomter i delar av området men hur omfattande det kan bli 

behöver utredas enligt ovan. 

Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen har inte resurser för att åta sig att 

arbeta med ett så omfattande planeringsprojekt som det innebär att utreda 

lämpligheten för ett helt nytt bostadsområde på inte tidigare planlagd mark. 

Intressenterna hänvisas därför till att själva anlita och bekosta de konsulter som 

krävs för uppdraget. Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen kommer att sköta 

de delar av planprocessen som kommunen ansvarar för samt delta med 

vägledning och synpunkter på planens innehåll och utformning. 

Finansiering 

Avtal tecknas mellan fastighetsägarna och kommunen, miljö- och 

samhällsbyggnadsavdelningen, som innebär att fastighetsägarna anlitar 

konsulter för att genomföra nödvändiga utredningar och upprätta plankarta och 

planbeskrivning. Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen åtar sig att ta fram 

fastighetsförteckning, sköta samråds- och granskningsprocesserna samt 

planadministrationen; bl a annonsering, kopiering, utskick, arkivering. Miljö- 

och samhällsbyggnadsavdelningen deltar även med synpunkter under arbetet 

med detaljplanens utformning och innehåll.  

När avtalet fullgjorts får inte planavgift enligt ordinarie plan- och bygglovstaxa 

tas ut i samband med bygglovsansökningar inom detaljplaneområdet. 

Konsekvensbeskrivning 

Eftersom detta är ett utredningsuppdrag så har konsekvenserna inte 

identifierats ännu. Att påbörja arbetet med planläggningen bedöms inte 

innebära negativa konsekvenser enligt checklistan för mångfald.  
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Planläggning enligt plan- och bygglagen innebär att utreda och bedöma 

konsekvenser ur många olika aspekter. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2022-02-03 

Skrivelse från Anna Block, Johan Block och Sven Holmquist 2021-12-13 

 

Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen 

Susanna Weiberg, stadsarkitekt  

 

Skickas till 
Fastighetsägarna   
Stadsarkitekt 
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Berört område (rödmarkerat) 
 

 

Svartå skola 

Storbjörken 



Ansökan om Planuppdrag – Klippan södra 
Fastighet Degerfors Klippan 1:10   

2021-12-13 

Tidigare kommunala ställningstaganden 
Degerfors kommun har under de senaste åren arbetat med att ta fram ett tematiskt tillägg (TÖP) till 

Degerfors kommuns gällande översiktsplan som enbart behandlar LIS-områden, 

landsbygdsutveckling inom strandnära områden1.  

I arbetet pekas Klippan ut som ett av områdena som passa för utveckling. Syftet med LIS i området 

läser ” Möjlighet att komplettera befintlig bostadsbebyggelse samt att bygga nya bostadshus”.  

I arbetet med att utreda lämpligheten till LIS-område i Klippan har kommunen genomfört 

utredningar rörande naturvärden, kulturvärden, frilufsvärden, infrastruktur, befintliga planer och 

bestämmelser, störningar och risker, konkurrerande intressent, anpassningar till strandskyddet samt 

bidrag till landsbygdsutvecklingen. I dessa utredningar framgår det att området Klippan är lämpligt 

för att utveckla och planlägga för ytterligare bebyggelse.1 

Det tematiska tillägget till översiktsplan med avseende på LIS är ännu inte antaget, utan väntas bli 

föremål för granskning och antaganden under 2022. Planprocessen för TÖP har dock, vad vi förstår, 

hittills inte blivit föremål för tydliga inspel eller kritik vad gäller utpekandet av LIS-området Klippan.  

 

Utsnitt ur samrådsförslag 2 till LIS TÖP Degerfors 

                                                           
1 LIS-TÖP Degerfors - SAMRÅD 2 - april 2021 - UTSKICKAD VERSION.indd 

https://degerfors.se/download/18.53e66ade178ef85bf04651/1621598192001/LIS-T%C3%96P%20Degerfors%20-%20SAMR%C3%85D%202.pdf
marand
Maskinskriven text
Degerfors kommunKommunstyrelsenAnk 2021-12-13Dnr. 373-2021/1

marand
Rektangel



Förslag –önskemål om planuppdrag  
Mot denna bakgrund har ägarna av fastigheten Degerfors klippan 1:10 tagit fram ett förslag på 

utveckling av fastigheten genom att bilda ett nytt område på fastigheten.  

 

Föreslaget planområde, kartkälla Lantmäteriet 
 
Planområdet kan utformas och disponeras på olika sätt. Avsikten är att möjliggöra bostadsbyggande, 

skapa gemensamma grönytor för lek och utevistelse samt stärka den tillkommande bebyggelsens 

möjligheter att ta del av strandområdet. Strandområdet avses därmed utvecklas genom förbättrade 

möjligheter till bad och båtliv.  

Utvecklingsprojektet som planförslaget grundar sig i, skulle kunna möjliggöra ett tjugotal nya 

bostadstomter beroende på hur området disponeras. Väganslutning och övrig teknisk infrastruktur 

kommer att behöva utredas och lösas inom planprocessen, tillsammans med hur tillgängligheten till 

strandområdet ska kunna utvecklas och stärkas. 



Befintlig 

bebyggelse 

Gemensamt grön/

rekreationsområde

Strandområden, vars 

frilufsvärden ska 

utvecklas 

Bostadsområd

e - möjlighet till 

nya tomter

Befintlig 

bebyggelse 

Eventuellt 

bostadsområde- 

möjlighet till nya tomter

 

 Principskiss planområde, kartkälla Lantmäteriet.  

Till denna begäran om planläggning har ovanstående principskiss tagits fram för att illustrera hur 

området är tänkt att disponeras.  Avsikten är att utveckla mark för bostäder inklusive den tekniska 

infrastruktur som behövs i form av väg och ledningsdragningar. I det tillkommande området föreslås 

ett område centralt på området utvecklas med inriktning mot lek och umgänge. Området ligger på en 

höjd med vacker utblick mot Letälven.  Förslagsvis uppförs grillplats, lekplats samt grönyta för 

umgänge. Ett område invid Letälven utvecklas för bad- och båtliv. Förslagsvis görs en mindre 

sandstrand samt en gemensam gräsyta invid älven. Bad och båtbrygga.  

Områdets karaktär/inriktning  
Klippan ligger 10 minuters bilväg från Degerfors centrum, 17 minuter från Åtorp och Svartå, 25 

minuter från Karlskoga, 50 minuters bilväg från Örebro. Placeringen möjliggör för rimlig dagspendling 

till flera orter, men även som fritidshus för personer boende utanför kommunen. För att möjliggöra 

en flexibel byggrätt med möjlighet att bygga för att bo föreslås tomtstorlekar på mellan 1100 och 

1800m2, vilket borde kunna möjliggöra även för generösa byggrätter och anpassning för såväl 

permanentboende som fritidshus. För att fler ska kunna dra nytta av utsikten skulle området också 

kunna delas upp i lägre bebyggelse närmast stranden och sedan möjliggöra för 1,5-2 planshus längre 

upp i området.   

Parter och fastighet- planuppdrag  
Ansökan gäller fastigheten Degerfors klippan 1:10. Parterna som äger fastigheten är även de som 

lämnar in denna ansökan; 

Anna Block   

Johan Block  

Sven Holmquist  

Kontaktuppgifter  
Mail:  

Telefon:   
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 www.regionorebrolan.se 

Postadress 

Region Örebro län 

Regional utveckling 

Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Besöksadress 

Eklundavägen 1, Örebro 

Tel: 019-602 10 00 

Organisationsnummer: 232100-0164 

 

 

Tjänsteställe, handläggare Datum Beteckning 

Välfärd och folkhälsa, Ingmar Ångman 2021-12-03 Missiv 

 

Beslut om länsgemensam målbild nära vård 

 

Översänder underlag för beslut gemensam målbild för nära vård i Örebro län. 

 

Omställningen till nära vård är en nationell reform av hälso- och sjukvårdssystemet 

som omfattar och påverkar flera aktörer och samverkansparter inom Regionen och 

länets kommuner. En gemensam målbild är en förutsättning för att kunna ta ut en 

riktning i ett gemensamt omställningsarbete mellan samverkansparter. 

Målbildsarbetet har genomförts på uppdrag av samverkansgruppen för kommunchefer 

och regiondirektör. 

 

Förslaget till målbild har tagits fram i ett gemensamt arbete mellan de politiska och 

tjänstemannaledningarna för Regionen och kommunerna i Örebro län.  

 

Efter målbildsarbetet har förslaget beretts i den politiska samverkansstrukturen. 

Regionala samverkansrådet ställer sig bakom förslaget. Av den anledningen 

uppmanas kommunerna att fatta beslut i enlighet med bifogat underlag och meddela 

Regionen sitt beslut senast den 31 mars 2022. 

 

Besked lämnas på följande adress:  

Region Örebro län 

Område välfärd och folkhälsa 

Box 1613 

701 16 Örebro  

Ange vårt diarienummer 21RS11747 

 

Med vänlig hälsning 

 

 

Ingmar Ångman 

Områdeschef 

Välfärd och folkhälsa 

 

Bilaga: Rapport och beslutsunderlag gemensam målbild nära vård i Örebro län 
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Beslut om länsgemensam målbild för nära vård 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Örebro läns gemensamma målbild i 

omställningen till nära vård.  

Sammanfattning av ärendet 

En länsgemensam målbild för omställningen till nära vård är ett av kraven för 

att fortsätta få tillgång till statliga nära vård-medel. Syftet med det nationella 

kravet är att stimulera länens samverkansarbete i omställningen till en nära vård. 

En gemensam målbild är också en förutsättning för att kunna ta ut en riktning i 

ett gemensamt omställningsarbete. Målbildsarbetet har genomförts på uppdrag 

av samverkansgruppen för kommunchefer och regiondirektör. Förslaget till 

målbild har tagits fram i ett gemensamt arbete mellan de politiska och 

tjänstemannaledningarna för Regionen och kommunerna i Örebro län. Efter 

målbildsarbetet har förslaget beretts i den politiska samverkansstrukturen. 

Regionala samverkansrådet ställer sig bakom förslaget. Av den anledningen 

uppmanas kommunerna att fatta beslut i enlighet med bifogat underlag och 

meddela Regionen sitt beslut senast den 31 mars 2022. 

 

Ärendet 

Det pågår ett nationellt omställningsarbete av all hälso- och sjukvård och 

omsorg som går under benämningen ”nära vård”. Omställningen till nära vård 
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är en reform som innebär att all vård och omsorg ska organiseras utifrån 

befolkningens behov.  

Vården och omsorgen, i både Region och kommun, behöver utvecklas för att 

möta framtidens krav - inte minst de demografiska utmaningarna. Under de 

kommande tio åren kommer den arbetsföra delen av befolkningen utgöra en 

allt mindre del samtidigt som den äldre befolkningen ökar. Detta sätter stor 

press på välfärdssamhället, vilket skapar ett behov av att hitta nya lösningar 

utifrån dagens och morgondagens förutsättningar.  

Vården och omsorgen behöver arbeta mer hälsofrämjande och proaktivt i 

samverkan med alla aktörer som berörs. Förhoppningar finns också att ny 

teknik på det medicinska området och digitala lösningar ska kunna medföra nya 

arbetssätt och kanske på sikt utjämna de ojämlikheter i hälsa och tillgång till 

välfärdstjänster vi idag ser mellan olika samhällsgrupper.  

Nära vård har sin utgångspunkt i hälso- och sjukvården och den primärvård 

som bedrivs av regioner och kommuner är nav. I utredningen framhävs dock 

vikten av samverkan med alla aktörer som är viktiga för våra medborgares 

hälsa, nu och genom livet, så som skolan, folkhälsan och inte minst idéburen 

sektor.  

Omställningen till en nära vård är inte ett traditionellt projekt med en tydlig 

början och ett slut, det är ett förändringsarbete som kräver långsiktighet och 

uthållighet. Omställningen är ett omfattande och komplext arbete som 

involverar hela hälso- och sjukvården och omgivande aktörer och system som 

kommer att påverkas av många yttre faktorer. Förändringsarbetet måste därför 

både omprövas och anpassas under resans gång. 

En länsgemensam målbild för nära vård är ett av kraven för att fortsätta få 

tillgång till statliga nära vård-medel framåt. Syftet med det nationella kravet är 

att stimulera länens samverkansarbete i omställningen till en nära vård. En 

gemensam målbild är också en förutsättning för att kunna ta ut en riktning i ett 

gemensamt omställningsarbete mellan samverkansparter. 

Med anledning av det nationella kravet och de länsgemensamma arbeten som 

ska utgår från nära vård har områdeschef för Välfärd och folkhälsa, Regional 

Utveckling uppmärksammat samverkansgruppen kommunchefer och 

regiondirektör (KC/RD) på behovet av en länsgemensam målbild.  
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Som en följd av detta fattade KC/RD i januari 2021 beslut om att Regional 

utveckling, Välfärd och folkhälsa, fick i uppdrag att genomföra ett gemensamt 

målbildsarbete för nära vård i de politiska och tjänstemannaledningarna för 

Regionen och kommunerna i Örebro län.  

Förslaget till målbild har tagits fram i ett gemensamt arbete mellan de politiska 

och tjänstemannaledningarna för Regionen och kommunerna i Örebro län. 

Efter målbildsarbetet har förslaget beretts i den politiska samverkansstrukturen. 

Regionala samverkansrådet ställer sig bakom förslaget. Av den anledningen 

uppmanas kommunerna att fatta beslut i enlighet med bifogat underlag och 

meddela Regionen sitt beslut senast den 31 mars 2022. 

Målbilden kommer att följas upp på årliga möten med politiska och 

tjänstemannaledningarna i länet. Nästa träff är planerad i maj 2022. 

Finansiering 

De utredningar som har gjorts pekar på att omställningen är nödvändig för att 

vården och omsorgen även ekonomiskt ska klara framtidens utmaningar med 

en växande äldre befolkning och färre personer i arbetsför ålder, vilket innebär 

att vårdbehoven sannolikt ökar.  

Det finns även utmaningar med komplexa behov bland barn och unga som 

kräver insatser från flera huvudmän. Detta kan få kostsamma effekter under en 

livstid om vi inte lyckas möta upp tidigt och ha fokus på det tidigt främjande 

arbetet. 

En viktig förutsättning för framtidens välfärd är att vi arbetar mer proaktivt och 

hälsofrämjande. Om detta arbetssätt förstärks kan det initialt innebära en viss 

kostnadsökning i form av nya arbetssätt och processer (investeringspuckel). 

Långsiktigt finns evidens på att den här formen av arbetssätt medför att fler 

personer kan klara sig mer självständigt och därmed minskar inte bara behovet 

av sjukhusvård utan behovet av vård- och omsorgsinsatser generellt. Det kan 

exempelvis handla om ett förstärkt främjande arbete för äldre personer som 

med fördel kan ske i samverkan med bland annat civilsamhället, eller tidigt 

förebyggande arbete i samverkan för barn som visar tecken på psykisk ohälsa. 

Målbilden beskriver en viljeriktning och innebär i sig själv inte någon förändring 

i ansvarsområden eller utökade kostnader. För att beskriva de ekonomiska 

konsekvenserna av målbilden så behöver vi förflytta oss till de aktiviteter som 
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görs inom ramen för omställningen till nära vård – för att nå målbilden. 

Omställningen till en Nära vård kommer inte att ske genom ett enskilt beslut 

utan behöver ske stegvis.  

Konsekvensbeskrivning 

Om den övergripande avsikten i den länsgemensamma målbilden förverkligas, 

så som den är beskriven, bedöms omställningen till nära vård ha en positiv 

påverkan utifrån samtliga aspekter som finns representerade i checklistan för 

mångfald. Målbilden pekar dock endast ut den länsgemensamma viljeriktningen 

och det är de faktiska, lokala förändringarna som kommer att göra skillnad på 

riktigt. Därför är det svårt att konkretisera en konsekvensbeskrivning endast 

med målbilden som underlag.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-02-01 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-02-01 

Missiv länsgemensam målbild nära vård och rapport och beslutsunderlag 

målbild nära vård, socialnämndens diarium med ärendenummer SN 133-2021. 
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Externt: 

Region Örebro län  

Område välfärd och folkhälsa  

Box 1613  

701 16 Örebro  

Ange diarienummer 21RS11747 

 

Internt:  

Kommunstyrelsens ordförande 

Kommundirektör 

Processledare nära vård 

Socialchef 
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1. Förslag till beslut 

Regionala samverkansrådet ställer sig bakom förslaget till gemensam målbild för nära 

vård. Därmed rekommenderas de 13 parterna i Örebro län att fatta beslut om 

målbilden.  

 

X kommun / Region Örebro län antar föreslagen länsgemensam målbild för 

omställningen till nära vård. 

 

2. Sammanfattning 

Denna rapport är beslutsunderlag för Örebro läns gemensamma målbild för Nära 

vård. I rapporten ges en bakgrund till vad omställningen till nära vård innebär och de 

nationella utredningar som ligger till grund för arbetet. Rapporten beskriver också hur 

processen för att ta fram målbilden har gått till och det förslag till målbild som beretts 

i den politiska samverkansstrukturen. Regionala samverkansrådet ställer sig bakom 

förslaget. 

 

En länsgemensam målbild för nära vård är ett av kraven för att fortsätta få tillgång till 

statliga nära vård medel framåt. Syftet med det nationella kravet är att stimulera 

länens samverkansarbete i omställningen till en nära vård. En gemensam målbild är 

också en förutsättning för att kunna ta ut en riktning i ett gemensamt 

omställningsarbete mellan samverkansparter.  

 

Målbilden är uppställd utifrån tre olika perspektiv – invånaren – samverkan och 

medarbetarna, dels för att visa men också omfamna den komplexitet som 

omställningen till en nära vård innebär.  

 

Under processen har ett antal utmaningar identifierats och då särskilt de ekonomiska 

effekterna, därför finns ett särskilt avsnitt som belyser detta område. Målbilden 

beskriver en inriktning och innebär i sig inte i sig någon förändring i ansvarsområden 

eller utökade kostnader. För att beskriva de ekonomiska konsekvenserna av målbilden 

så behöver vi förflytta oss till de aktiviteter som görs inom ramen för omställningen 

till nära vård – för att nå målbilden.  

 

Omställningen till en nära vård kommer inte att ske genom ett enskilt beslut utan 

behöver ske stegvis. När sådana beslut fattas behöver de ekonomiska konsekvenserna 

alltid beskrivas och förankras hos huvudmännen.  
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2.1 Nationella utredningar  
Vården och omsorgen, i både Region och kommun, behöver utvecklas för att möta 

framtidens krav - inte minst de demografiska utmaningarna. Under de kommande tio 

åren kommer den arbetsföra delen av befolkningen utgöra en allt mindre del samtidigt 

som den äldre befolkningen ökar. Detta sätter stor press på välfärdssamhället, vilket 

skapar ett behov av att hitta nya lösningar utifrån dagens och morgondagens 

förutsättningar. För att kunna möta framtidens utmaningar är en förutsättning att 

vården och omsorgen enskilt och tillsammans med andra aktörer jobbar mer 

hälsofrämjande och proaktivt. Förhoppningar finns också att ny teknik på det 

medicinska området och digitala lösningar ska kunna medföra nya arbetssätt och 

kanske på sikt utjämna de ojämlikheter i hälsa och tillgång till välfärdstjänster vi idag 

ser mellan olika samhällsgrupper.  

 

I ett internationellt perspektiv är svensk hälso- och sjukvård högpresesterande och har 

goda behandlingsresultat. Däremot har det i flera utredningar och jämförelser visats 

på brister i kontinuitet, tillgänglighet, delaktighet och samordning runt patienten.  

 

2016 presenterades den statliga utredningen ”Effektiv vård” som pekar på att hälso- 

och sjukvårdssystemet behöver förändras för att möta framtidens utmaningar.   

 

I mars 2017 utfärdade Regeringen ytterligare ett utredningsdirektiv för att stödja 

regioner, myndigheter och organisationer i arbetet med att utveckla en modern, 

jämlik, tillgänglig och effektiv hälso- och sjukvård där primärvården är navet. 

Utredningen fick namnet ”Samordnad utveckling för en god och nära vård” Under 

utredningstiden gavs ett antal tilläggsdirektiv, bland annat att utreda och lämna 

förslag på hur samverkan mellan primärvården och den kommunala hälso- och 

sjukvården och omsorgen kunde underlättas. 

 

Utredningen har formulerat en nationell målbild för en God och nära vård1 

”Målet är att patienten får en god, nära och samordnad vård som stärker hälsan. Målet 

är också att patienten är delaktig utifrån sina förutsättningar. Primärvården är navet i 

vården och samspelar både med och annan hälso- och sjukvård på och utanför 

sjukhusen, med övrig kommunal hälso- och sjukvård och med socialtjänsten.”  

 

Utredningen avslutades i januari 2021 och har lämnat fem delbetänkanden 

• En gemensam färdplan och målbild    (SOU 2017:53)  

• En primärvårdsreform      (SOU 2018:39) 

• En vård i samverkan     (SOU 2019:29) 

• En reform för ett hållbart hälso- och sjukvårdssystem (SOU 2020:19)  

• Rätt stöd till psykisk hälsa    (SOU 2021:6) 

                                                
1 SOU 2020:19 God och nära vård. En reform för ett hållbart hälso- och sjukvårdssystem 
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2019 påbörjade ytterligare en utredning för att se över förutsättningarna för en 

sammanhållen god och nära vård för barn och unga. Slutbetänkandet Börja med 

barnen! Följa upp hälsa och dela information för en god och nära vård  

(SOU 2021:78) presenterades i oktober 2021 

 

För att stödja att omställningen har regionerna de senaste tre åren tilldelas medel via 

en statlig överenskommelse för god och nära vård. De senaste två åren har även 

kommunerna tilldelas medel. Kommunernas medel tilldelas via den regionala 

samverkansstrukturen (RSS). 

2.2 Nära vård som begrepp 
Begreppet nära vård lanserades i den nationella utredningen. Det finns ingen nationell 

definition av begreppet nära vård trots att det nu är frekvent använt i sammanhang 

som rör den omställning av svensk hälso och sjukvård som just nu genomförs. I 

utredningen beskrivs att nära vård inte är en ny organisationsnivå, och inte heller 

någon ny benämning på dagens primärvård. Nära vård är i stället ett sätt att tänka, ett 

förhållningssätt, kring hur man organiserar all hälso- och sjukvård med utgångspunkt 

i den enskildes individuella behov, förutsättningar och preferenser så att hela hens 

livssituation kan beaktas.  

 

Nära vård har sin utgångspunkt i hälso- och sjukvården och den primärvård som 

bedrivs av regioner och kommuner är nav. I utredningen framhävs dock vikten av 

samverkan och även andra aktörer blir synliga, socialtjänsten, skola, folkhälsa, civila 

samhället, etc. 

2.3 Flera steg för en omställning till en nära vård 
Omställningen till en nära vård är inte ett projekt med en tydlig början och ett slut, det 

är ett förändringsarbete som kräver långsiktighet och uthållighet. Omställningen är ett 

omfattande och komplext arbete som involverar hela hälso- och sjukvården och 

omgivande aktörer och system som kommer att påverkas av många yttre faktorer. 

Förändringsarbetet måste därför både omprövas och anpassas under resans gång. 

 

Det första steget mot omställning till nära vård var arbetet med samverkan vid 

utskrivning från slutenvård kopplat till den nya lagstiftning som kom 2018. Många 

andra initiativ, uppdrag och aktiviteter i samverkan pågår i länet som stämmer väl 

med målsättningen.  

 

Den förstärkta samverkan som ”tvingats fram” av pandemins utmaningar har skapat 

nya relationer och samverkansformer. Det är tydligt att ett yttre hot har bidragit till 

viljan att hitta kreativa lösningar och nya arbetssätt och det är därför viktigt att även i 
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ett lugnare skede nu ta vara på dessa erfarenheter och hitta nya former för samverkan 

utifrån behoven. 

3. Syftet med målbilden 

En länsgemensam målbild för nära vård är ett av kraven för att fortsätta få tillgång till 

statliga nära vård medel framåt. Syftet med det nationella kravet är att stimulera 

länens samverkansarbete i omställningen till en nära vård. En gemensam målbild är 

också en förutsättning för att kunna ta ut en riktning i ett gemensamt 

omställningsarbete mellan samverkansparter.  

 

Utöver det nationella kravet pågår det ett länsgemensamt arbete med att ta fram en ny 

överenskommelse för hälso- och sjukvård i hemmet. Eftersom överenskommelsen ska 

utgå från intentionerna i nära vård förutsätter det att det finns en gemensam målbild.  

4. Uppdraget  

Med anledning av det nationella kravet och de länsgemensamma arbeten som ska 

utgår från nära vård har områdeschef för Välfärd och folkhälsa, Regional Utveckling  

uppmärksammat samverkansgruppen kommunchefer och regiondirektör (KC/RD) på 

behovet av en länsgemensam målbild.  

 

Som en följd av detta fattade KC/RD i januari 2021 beslut om att Regional 

utveckling, Välfärd och folkhälsa, fick i uppdrag att genomföra ett gemensamt 

målbildsarbete för nära vård i de politiska och tjänstemannaledningarna för Regionen 

och kommunerna i Örebro län. 

5. Tillvägagångssätt 

5.1 Målbildsarbetet 
Klara Palmberg Broryd, forskare och nationellt sakkunnig inom området komplexitet, 

har anlitats som externt stöd för att planera och genomföra målbildsarbetet 

tillsammans med en arbetsgrupp med tjänstemän från Regional utveckling, välfärd 

och folkhälsa och Regionens hälso- och sjukvård. Tillvägagångsättet har varit tre 

digitala seminarier med både föreläsningar och grupparbete under april-september 

2021.  

 

Pandemin har medfört att vi fått söka nya vägar för att arbeta med inkludering av 

invånare och medarbetare. För att få in berättelser i målbildsarbetet har ett verktyg 
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med digitala paneler, Panelista, använts. Under arbetets gång har tre stycken paneler, 

invånare, medarbetare och chefer besvarat frågor om vad som är viktigt för att vården 

ska fungera. 

 

Arbetsgruppen har bearbetat material från seminarierna, digitala paneler, andra 

regioners målarbete och egna styrdokument i samverkan. Den nationella utredningen 

har varit vägledande i analysarbetet.   

 

Ett förslag på en gemensam målbild presenterades på det tredje och sista seminariet 

den 10 september. 

 

Nedan beskrivs kortfattat innehållet i seminarierna. Samtliga föreläsningar finns att ta 

del av på hemsidan för målbilden 

https://vardgivare.regionorebrolan.se/sv/uppdrag-avtal-och-

uppfoljning/kommunsamverkan/malbild-nara-vard/ 

 

Seminarie 1 –Nuläge och utmaningar 

 Politiker från Regionen och Nora kommun inledde målbildsarbetet 

 Göran Stiernstedt som har varit nationell utredare i förarbetet till nära vård, 

gav bakgrunden till varför omställningen behöver göras. 

 Klara Palmberg Broryd presenterade sin forskning kring komplexitet och 

systemledning.  

 Representanter från länet beskrev nationella och lokala utgångsläget inför en 

omställning till nära vård.  

 Deltagarna fick med sig en hemläxa till tillfälle 2. Varje part fick i uppdrag 

att presentera sina förutsättningar och utmaningar för en omställning till nära 

vård. 

 

Seminarie 2 – Insikt och samskapa 

 Johan Quist, tjänsteforskare vid Karlstad universitet pratade om att skapa 

värde för invånaren 

 Lisbeth Löpare Johansson, nationell samordnare för nära vård på SKR,. 

beskrev vad nära vård är och nuläge i det nationella arbetet 

 Klara Palmberg Broryd återkom och pratade om förändring i komplexa 

system  

 Kommunerna och Regionen presenterade sina förutsättningar och 

utmaningar. 

 Presentation av resultatet från de digitala panelerna 

 Gruppdiskussioner där deltagarna tog fram underlag till målbilden 

 

 

https://vardgivare.regionorebrolan.se/sv/uppdrag-avtal-och-uppfoljning/kommunsamverkan/malbild-nara-vard/
https://vardgivare.regionorebrolan.se/sv/uppdrag-avtal-och-uppfoljning/kommunsamverkan/malbild-nara-vard/
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Seminarie 3 – Målbilden formuleras 

 Inför seminariet fick deltagarna ta del av ett grundförslag till målbild och via 

en enkät välja ut de viktigaste formuleringarna. 

 Dag Norén, som arbetat många år med tjänste- och processutveckling i hälso 

och sjukvården, pratade om erfarenheter och resultat av samverkan runt nära 

vård inklusive möjligheten till positiva ekonomiska effekter för både regioner 

och kommuner. 

 Ida Broman, utvecklingsledare vid Regional utveckling beskrev hur barnen är 

en del av nära vård. 

 Anna Nergårdh, som lett den statliga utredningen samordnad utveckling för 

en god och nära vård beskrev utredningens innehåll och förslag samt vad 

Nära vård innebär.  

 I ett panelsamtal diskuterade politiker och tjänstemän från de båda 

huvudmännen hur vi kan bygga tillit och samverkan.  

 Ett slutligt förslag till målbild presenterades som deltagarna fick reflektera 

över i smågrupper. 

 Den fortsatta processen i målbildsarbetet och implementering av målbilden 

presenterades. 

5.2 Identifierade utmaningar  
Under arbetet med målbilden har några utmaningar lyfts särskilt av deltagarna 

 Vad är nära vård som begrepp? 

 Viktigt att nära vård berör alla åldrar, inte bara gruppen äldre som lätt blir 

fokus. 

 En upplevd brist på tillit där några har pekat på att Regionen har 

tolkningsföreträde. 

 Ekonomi – Ökad kostnad totalt och risk för kostnadsförskjutning till 

kommunerna 

 

Dessa utmaningar adresserades vid föreläsningar och paneldiskussion vid sista 

seminariet och har beaktats när förslag till målbild tagits fram. De ekonomiska 

utmaningarna beskrivs särskilt under avsnitt 7. 

5.3 Beredning 
Under september har målbilden beretts i länets politiska forum för samverkan för att i 

oktober kunna lämna över målbilden för separata beslut i nämnder hos kommunerna 

och regionen i Örebro län. Regionala samverkansrådet har fattat beslut att ställa sig 

bakom målbilden. 
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Vid återrapportering till KC/RD fick arbetsgruppen ett utökat uppdrag att beskriva 

ekonomiska konsekvenser av målbilden. Det medför att tidsplanen förskjuts två 

månader.  

5.4 Uppföljning av målbilden 
Målbilden kommer att följas upp på årliga möten med politiska och 

tjänstemannaledningarna i länet. Nästa träff är planerad i maj 2022. 

 

En uppföljning av omställningen till nära vård är nödvändig för att veta att rätt saker 

görs vid rätt tid och ger effekt. SKR har konstaterat att dagens utvecklingsmått, 

indikatorer men även studier är anpassade efter gårdagens vård och omsorg. Staten 

och SKR försöker nu hitta rätt metoder och mått för att följa omställningen. Arbetet 

handlar om att se vilka befintliga mått som bäst kan användas för att följa upp 

omställningen, Såväl Socialstyrelsen som SKR har tagit fram sådana underlag. 

Samtidigt pågår flera initiativ nationellt för att hitta nya sätt att mäta omställningen. 

Örebro län kommer att följa det nationella arbetet och ta stöd i detta när 

omställningen ska följas upp. Ett förslag på en uppföljningsmodell för Örebro län 

kommer att presenteras under våren 2022.  

5.5 Stöd vid implementering 
Som ett stöd för att implementera målbilden och stödja parterna i omställningen till en 

nära vård erbjuds en utbildning ”Leda omställning”. Det är en länsgemensam 

utbildning som är en fristående fortsättning på SKR:s förändringsledarutbildning Nära 

vård med särskilt fokus på förändringsarbete.  

 

Det pågår ett arbete med ett länsgemensamt stöd för både implementering av 

målbilden och omställningen till en nära vård. Det tillgängliggörs först när 

beslutsprocessen av målbilden påbörjas.  
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6. Resultat – målbilden 

Nära vård är att betrakta som en komplex omställning då den omfattar våra strukturer, 

hur vi organiserar oss men också vårt arbetssätt, det vill säga våra kulturer och 

förhållningssätt. I Örebro län är vi 13 parter, det medför ytterligare en dimension av 

komplexitet.   

 

Målbilden är uppställd i tre 

olika perspektiv - dels för att 

uppvisa men också 

omfamna den komplexitet 

som omställningen innebär.  

 

 

 

 

Målbilden börjar med invånarperspektivet eftersom invånaren är huvudpersonen i 

våra verksamheter. Därefter är målbilden upptagen av vilken kontext den befinner sig 

i, det vill säga samverkan och beskriver hur vi samarbetar i en nära vård. Det tredje 

perspektivet utgår från medarbetarna. I de allra flesta fall är medarbetaren motorn i 

den nära vården och i det personcentrerade mötet med invånaren och har därför ett 

särskilt värde.  

 

Utöver själva målbildsformuleringarna finns fem nyckelord: 

 Tillit  

 Samverkan 

 Ansvar 

 Personcentrering 

 Hälsofrämjande 

 

Tillit och ansvar är de två återkommande utmaningar och förutsättningar som har 

identifierats under målbildsarbetet. Samverkan signalerar den kontext som målbilden 

avser. Personcentrering och hälsofrämjande är grundkomponenter i omställningen till 

en nära vård.  
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6.1 Invånarens upplevelse 

 

 

 

6.2 Så samarbetar vi 
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6.3 Medarbetarnas upplevelse 
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7. Ekonomiska effekter  

Under arbetet med målbilden har kommunföreträdare lyft risken för att det utökade 

uppdraget, som en mer nära vård innebär för kommunerna, inte kommer att 

kompenseras. Risken för ökade kostnader totalt för omställningen oavsett huvudman 

har också lyfts.  

 

Omställningen till en nära vård är en nationell reform där syftet är att förbättra vården 

för invånaren. Men de utredningar som gjorts pekar också på att omställningen är 

nödvändig för att vården och omsorgen även ekonomiskt ska klara framtidens 

utmaningar med en växande äldre befolkning och färre personer i arbetsför ålder,  

vilket innebär att vårdbehoven sannolikt ökar. Sjukvårdens kapacitet, i synnerhet 

personaltillgången, matchar med dagens arbetssätt inte de kommande behoven. Det är 

inte bara en kommande utmaning, utan även en beskrivning av läget i vården de 

senaste åren.  

 

Det finns även utmaningar med komplexa behov bland barn och unga som kräver 

insatser från flera huvudmän. Detta kan få kostsamma effekter under en livstid om vi 

inte lyckas möta upp tidigt och ha fokus på det tidigt främjande arbetet. 

 

Med utgångspunkt från SCB:s befolkningsprognos från april i år och ett oförändrat 

vårdutnyttjande skulle antalet vårdtillfällen öka till 1,5 miljoner år 2030. Med dagens 

antal vårdplatser skulle vårdtillfällena behöva begränsas till cirka 1,3 miljoner, vilket 

är 180 000 färre. Detta visar tydligt vikten av att ställa om vården. Som en del i denna 

förändring kommer också nya tjänster att behövas som stödjer utvecklingen.2 

 

Konsekvensen av omställningen till en nära vård är att mer insatser kommer att 

utföras i hemmet. Det är dock inte ett mål i sig att ha ett lågt antal vårdplatser. Målet 

är ett personcentrerat arbetssätt där olika individer kan ges samordnad insatser i den 

form som är mest lämplig med hänsyn tagen till personens behov, möjlighet till 

egenvård och ett mer självständigt liv med hjälp av modern teknik och andra 

omständigheter.  

 

En viktig förutsättning för framtidens välfärd är att vi arbetar mer proaktivt och 

hälsofrämjande. Om detta arbetssätt förstärks kan det initialt innebära en viss 

kostnadsökning i form av nya arbetssätt och processer (investeringspuckel). 

Långsiktigt finns evidens på att den här formen av arbetssätt medför att fler personer 

                                                
2 SKR:s ekonomirapport oktober 2021 

https://rapporter.skr.se/ekonomirapporten-oktober-2021.html#chapter-wrapper-

lpid4_106be44617c0c1bdc63e9bec 

 

https://rapporter.skr.se/ekonomirapporten-oktober-2021.html#chapter-wrapper-lpid4_106be44617c0c1bdc63e9bec
https://rapporter.skr.se/ekonomirapporten-oktober-2021.html#chapter-wrapper-lpid4_106be44617c0c1bdc63e9bec


 

Region Örebro län 

Rapport gemensam målbild nära vård | Författare: Jan Sundelius och Malin Duckert Ek | Datum: 

2021-12-01 15 (15) 
 

kan klara sig mer självständigt och därmed minskar inte bara behovet av sjukhusvård 

utan behovet av vård- och omsorgsinsatser generellt. Det kan exempelvis handla om 

ett förstärkt främjande arbete för äldre personer som med fördel kan ske i samverkan 

med bland annat civilsamhället, eller tidigt förebyggande arbete i samverkan för barn 

som visar tecken på psykisk ohälsa.  

 

Målbilden beskriver en inriktning och innebär i sig själv inte någon förändring i 

ansvarsområden eller utökade kostnader. För att beskriva de ekonomiska 

konsekvenserna av målbilden så behöver vi förflytta oss till de aktiviteter som görs 

inom ramen för omställningen till nära vård – för att nå målbilden. Omställningen till 

en Nära vård kommer inte att ske genom ett enskilt beslut utan behöver ske stegvis. 

När sådana beslut fattas behöver de ekonomiska konsekvenserna alltid beskrivas och 

förankras hos huvudmännen.  

 

Sedan tidigare finns det en plan, som en del i arbetet med ny överenskommelse för 

hälso- och sjukvård, att under våren 2022 ha en särskild arbetsgrupp för att belysa 

ekonomiska konsekvenser av en ny överenskommelse, förutsatt att personella resurser 

tillgängliggörs från regionen och länets kommuner.  

 

Uppdraget till arbetsgruppen kommer att utökas till att även belysa ekonomiska 

konsekvenser av länsgemensamma aktiviteter som beslutas inom ramen för 

omställningen till nära vård. Som ett första steg i en analys av de ekonomiska 

konsekvenserna behöver ett nuläge beskrivas. Först då kan vi följa effekterna av 

aktiviteterna i omställningen. 
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Beslut om styrgrupp i omställningen till Nära vård 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bilda styrgrupp i omställningen till nära vård i 

Degerfors kommun.  

 

Sammanfattning av ärendet 

För att möjliggöra för kommunövergripande omställningsarbete inom ramen 

för nära vård i Degerfors kommun behöver en styrgrupp bildas. Styrgruppen 

ska i sin tur kunna tillsätta arbetsgrupper utifrån inringade behov, 

frågeställningar, och aktiviteter. Styrgruppen består av högsta chefer från 

berörda förvaltningar och avdelningar eftersom att dessa har kunskap och 

mandat att utse arbetsgrupper i respektive förvaltningar. I styrgruppen ingår 

även kommunens processledare i omställningen till nära vård.  Vidare är viktigt 

att kommunens ekonomichef ingår i styrgruppen för att säkerställa att arbetet 

går i linje med kommunens ekonomiska förutsättningar. 

 

Ärendet 

Det pågår ett nationellt omställningsarbete av all hälso- och sjukvård och 

omsorg som går under benämningen ”nära vård”. Omställningen till nära vård 

är en reform som innebär att all vård och omsorg ska organiseras utifrån 

befolkningens behov.  

Vården och omsorgen, i både Region och kommun, behöver utvecklas för att 

möta framtidens krav - inte minst de demografiska utmaningarna. Under de 

kommande tio åren kommer den arbetsföra delen av befolkningen utgöra en 

allt mindre del samtidigt som den äldre befolkningen ökar. Detta sätter stor 

press på välfärdssamhället, vilket skapar ett behov av att hitta nya lösningar 

utifrån dagens och morgondagens förutsättningar.  

Vården och omsorgen behöver arbeta mer hälsofrämjande och proaktivt i 

samverkan med alla aktörer som berörs. Förhoppningar finns också att ny 
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teknik inom det medicinska området och digitala lösningar ska kunna medföra 

nya arbetssätt och kanske på sikt utjämna de ojämlikheter i hälsa och tillgång till 

välfärdstjänster vi idag ser mellan olika samhällsgrupper.  

Nära vård har sin utgångspunkt i hälso- och sjukvården och den primärvård 

som bedrivs av regioner och kommuner är nav. I utredningen framhävs dock 

vikten av samverkan med alla aktörer som är viktiga för våra medborgares 

hälsa, nu och genom livet, så som skolan, folkhälsan och inte minst idéburen 

sektor.  

Omställningen till en nära vård är inte ett traditionellt projekt med en tydlig 

början och ett slut, det är ett förändringsarbete som kräver långsiktighet och 

uthållighet. Omställningen är ett omfattande och komplext arbete som 

involverar hela hälso- och sjukvården och omgivande aktörer och system som 

kommer att påverkas av många yttre faktorer. Förändringsarbetet måste därför 

både omprövas och anpassas under resans gång. 

För att lyckas krävs ett strategiskt, kommunövergripande arbete. För att 

möjliggöra för omställningen i Degerfors kommun behöver en styrgrupp med 

beslutsmandat i respektive, berörd förvaltningen och avdelning bildas. 

Styrgruppen ska i sin tur kunna tillsätta arbetsgrupper utifrån behov och 

fokusområde. 

Styrgruppen består av högsta chefer från berörda förvaltningar och avdelningar 

eftersom att dessa har kunskap och mandat att delegera och utse arbetsgrupper 

i sina respektive förvaltningar. I styrgruppen ingår även kommunens 

processledare i omställningen till nära vård. Vidare är viktigt att kommunens 

ekonomichef ingår i styrgruppen för att säkerställa att arbetet går i linje med 

kommunens ekonomiska förutsättningar.  

 

Styrgrupp:  

Kommundirektör (ordförande) 

Förvaltningschef kultur- och utbildningsförvaltningen 

Förvaltningschef socialförvaltningen 

Förvaltningschef folkhälsoförvaltningen 

Förvaltningschef serviceförvaltningen 

Ekonomichef 

Kanslichef 

 

Konsekvensbeskrivning 

Förslaget till beslut bedöms inte ha någon påverkan utifrån checklistan för 

mångfald. Det är de faktiska, lokala förändringarna i omställningen till nära vård 

som kommer att innebära konkreta konsekvenser för våra invånare. Dessa 
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konsekvenser går inte att värdera i dagsläget, endast utifrån bildandet av 

styrgruppen.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-02-01 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-02-01 

 

  

 

Beslut ska skickas till 

Kommunstyrelsens ordförande 

Kommundirektör 

Processledare nära vård 

Socialchef 

Socialnämndens ordförande 

 



 

 

Folkhälsonämnden 

Sammanträdesprotokoll 1(2) 

Sammanträdesdatum 

2021-11-17 

 

 

  

 

 
Justerarnas signaturer Utdragsbestyrkande 

     

 

FHN § 117 Dnr 2021-00042  
 
Datum för dialogluncher 2022 
 

Sammanfattning av ärendet 
Varje nämnd/styrelse utser representant till respektive dialoglunch i den 

kommun som myndigheten tillhör. Detta innebär att det är 

kommuntillhörigheten som avgör vilka lunchtillfällen en viss 

nämnd/styrelse ska utse representanter till. Beslut om valda 

representanter meddelas folkhälsonämndens diarium senast två veckor 

innan lunchtillfället.  

 

Den enskilde förtroendevalde ansvarar själv för att arvode utbetalas 

genom inlämnande av aktuell blankett till berörd nämnd/styrelse.  

 

Syftet med dialogluncherna är att skapa dialog mellan förtroendevalda 

och barn/unga genom ett informellt möte. Dialogen ska fokusera på ett 

möte mellan unga och förtroendevalda för att stärka demokrati och 

möjligheten till politisk påverkan. Verksamhetsnära frågor är inte fokus 

för detta dialogforum. 

Till våren 2022 tillkommer ett dialogmöte där förtroendevalda 

tillsammans med representanter från Karlskogas högstadieskolor i en 

fördjupad dialog kring frågor som har kommit upp under vårens 

dialogluncher. 

 

Folkhälsonämnden föreslås godkänna datum för 2022 och föreslå övriga 

nämnder/styrelser att besluta om representanter till luncherna:  

 

Karlskoga 

17 februari  Österledsskolan 

17 mars  Bregårdsskolan 

7 april   Skrantaskolan 

5 maj  Möckelngymnasiet Karlskoga 

19 maj  Dialogmöte 

 

Degerfors 

3 mars  Stora Vallaskolan   

 

 

Beslutsunderlag 
Samhälle- och serviceförvaltningen tjänsteskrivelse 25 oktober 2021 
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Folkhälsonämndens beslut 
Folkhälsonämnden beslutar att: 

1. Godkänna föreslagna datum för dialogluncher under 2022 

2. Uppmana övriga nämnder/styrelser att utse representanter till 

dialogluncherna 2022  

 

 

 

Skickas till  

De andra nämnderna Karlskoga och Degerfors 
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§ 96 Dnr 00102-2021  

Motion: Underlätta för barnen att tidigt få vattenvana 
och lära sig simma 

Kultur- och utbildningsnämndens beslut 
Föreslår fullmäktige besluta avslå motionen med motiveringen att:  

 Skolan i sina styrdokument redan har uppdraget att alla elever ska få 

det stöd de behöver för att kunna nå målen.  

 Planering redan pågår inom förvaltningen för att genomföra 

intensivsimträning redan i förskoleklassen inför höstterminen 2022 

och att fortsätta med sommarsimskola för de som ännu inte nått 

målen i låg och mellanstadiet. 

Samt att frågan om projektering av ny simhall överförs till beredning inom 

kommunstyrelsen i samband med fastställande av investeringsram. 

Sammanfattning av ärendet 

Birgitta Höijer (C) har inkommit med en motion om att samtliga elever vid 
kommunens skolor ska ges möjlighet att tidigt få vattenvana och uppfylla 
kraven på simkunnighet för godkänt i idrottsämnet. I motionen föreslås: 

 Samtliga elever ska ha möjlighet att uppfylla kraven om simkunnighet 
för att få godkänt i betyget idrott.  

 Samtliga elever ska ges möjlighet att tidigt få vattenvana genom extra 
stöd och tillsammans med vuxen åka till badhuset.  

 Att vi påbörjar projektering av undervisningsbassäng snarast 

Förvaltningen bedömer att simkunnighetsfrågan inte enbart ska kopplas till 
skolans läroplaner utan ses som en folkhälsofråga där kommunen bör sträva 
efter tidig simkunnighet hos alla invånare utifrån perspektivet att vi har många 
vattendrag och vi har farliga vatten i vår kommun.  

Yrkanden 
Anna Nordqvist (M) yrkar bifall till motionen.  

Tommy Karlsson (C) och Leif Erixon (SD) instämmer med Anna Nordqvist 
(M) yrkande.  
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Kim Bäckström (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsordning 
Ordförande ställer Anna Nordqvist (M) yrkande mot förvaltningens förslag till 
beslut och finner att kultur- och utbildningnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut.  

Reservation 
Anna Nordqvist (M), Tommy Karlsson (C) och Leif Erixon (SD) reserverar sig 
mot beslutet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2021-10-25 

Motion från Birgitta Höjer (C), 2021-07-27 

KUN AU § 27 2021-10-27      

Skickas till 

Kommunfullmäktige  

Centerpartiets partiavdelning i Degerfors 
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§ 132 Dnr 00246-2021  

Anmälan av motion: Underlätta för barnen att tidigt 
få vattenvana och lära sig simma 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kultur- och utbildningsnämnden för beredning 

Sammanfattning av ärendet 
Birgitta Höijer (C) har inkommit med en motion om att samtliga elever vid 
kommunens skolor ska ges möjlighet att tidigt få vattenvana och uppfylla 
kraven om simkunnighet för godkänt i idrottsämnet.       

Beslutsunderlag 

Motion från Birgitta Höijer, 2021-07-27      

Skickas till 
Kultur- och utbildningsnämnden 

 



Kommunfullmäktige Degerfors


Motion: Underlätta för barnen att tidigt få vattenvana och lära sig simma.


Degerfors kommun har flera fina sjöar och vattendrag som inbjuder till olika former av rekreation 
året runt. Det inbjuder bland annat till bad, fisketurer och skridskoåkning. 


Vid kommunens anlagda badplatser finns inga badvakter som stöttar badgästerna, de får hålla 
koll på varandra. I hela landet så förekommer flera tillbud och olyckor i samband med vatten, 
speciellt under badsäsongen, men även vintertid.


Vi har lämnat in motioner 2007 och 2017, där vi har lyft frågan om kunskapen i simning att den är 
viktig, i första hand för barnen, som är våran framtid. Att de tidigt får vattenvana, när de vid olika 
tillfällen vistas vid sjöar och åar samt att de också får möjlighet till godkänt i betyget idrott i 
skolan.


Vi har också haft förslag på att ge möjligheten för barnen att få extra stöd genom att åka till 
badhuset under loven tillsammans med någon vuxen, så att de inte missar sina viktiga lektioner i 
skolan.


I budgeten för 2022 så hade vi också med att projekteringen för undervisningsbassängen skulle 
påbörjas. Men det röstades ner av Vänster, Socialdemokraterna, Kristdemokraterna och 
Liberalerna.


Så vi yrkar på att:

Samtliga elever ska ha möjlighet att uppfylla kraven om simkunnighet för att få godkänt 

i betyget idrott.

Samtliga elever ska ges möjlighet att tidigt få vattenvana genom extra stöd och tillsammans med 
vuxen åka till badhuset.

Att vi påbörjar projektering av undervisningsbassäng snarast.


Birgitta Höijer, Centerpartiet 
2021-07-27

Degerfors kommun
Kommunstyrelsen
Ank 2021-07-27
Dnr KS 246-2021/1

annblo
Rektangel
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§ 97 Dnr 00103-2021  

Motion: Trygghet och studiero i Degerfors skolor 

Kultur- och utbildningsnämndens beslut 
Föreslår fullmäktige besluta avslå motionen i sin helhet.   

Sammanfattning av ärendet 

Anna Nordqvist (M) har inkommit med en motion om ”Trygghet och studiero 
i Degerfors skolor!” 

Motionen tar upp frågan om behov av trygghetskamror på skolorna, brist på 
hörselkåpor till elever som behöver det och hot och våld på kommunens 
skolor.  

Motionens slutsats är att huvudmannen behöver intensifiera trygghetsarbetet, 
skapa studiero och öka tryggheten i våra skolor. 

Motionen innehåller beslutsförslag om tio att-satser med åtgärder som 
motionären vill att huvudmannen ska genomföra.  

Yrkanden 
Anna Nordqvist (M) yrkar bifall till motionens samtliga att-satser.  

Tommy Karlsson (C) och Leif Erixon (SD) instämmer med Anna Nordqvist 
(M) yrkande.  

Kim Bäckström (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsordning 
Ordförande ställer Anna Nordqvist (M) yrkande mot förvaltningens förslag till 
beslut och finner att kultur- och utbildningsnämnden bifaller förvaltningens 
förslag till beslut.  

Omröstning begärs och genomförs, se nedan.  

Omröstning 

Kultur- och utbildningsnämnden godkänner följande beslutsgång: Ja-röst för 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. Nej-röst för bifall till Anna Nordqvist 
(M) yrkande. Med 8 ja-röster mot 3 nej-röster beslutar kultur- och 
utbildningsnämnden att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Namn Ja Nej 

Caisa Johansson (S) X  

Berit Lindqvist-Almén (S) X  

Lars-Gunnar Hedenquist (L) X  

Markus Sukuvaara (V)  X  

Lina Gustafson (V) X  

Lena Bergstedt (S)  X  

Tommy Karlsson (C)  X 

Anna Nordqvist (M)   X 

Ella Jansson (S)  X  

Leif Erixon (SD)  X 

Kim Bäckström (V) Ordf.  X  

Summa 8 3 

Reservation 
Anna Nordqvist (M), Tommy Karlsson (C) och Leif Erixon (SD) reserverar sig 
mot beslutet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2021-10-25   

Motion från Anna Nordqvist (M), 2021-07-12  

KUN AU § 28 2021-10-27    

Skickas till 
Kommunstyrelsen  

Moderaternas partiavdelning i Degerfors 

 



Till Kommunfullmäktige i Degerfors 21-07-01  KS 237-2021/1 

Degerfors kommun 

Kommunstyrelsen         

Ank 2021-07-12 

Dnr KS 237-2021/1 

 

Motion 

 

Trygghet och studiero i Degerfors skolor! 

 

Enligt skollagen ska alla elever tillförsäkras en trygg och stödjande skolmiljö. 

På nämnden 1/7 fick vi till oss ett brev från föräldrar på en av våra skolor som vittnar om hög 

ljudnivå och elever som skriker i klassrummen. Hörselkåporna räcker inte till alla vilket 

bidragit till att barnen har fått ta med sig egna. Det har gått så långt att en del barn inte vill gå 

till skolan på grund av rädsla för slag, sparkar eller att bli spottade på. Det är inte acceptabelt. 

Oavsett om det sker på flera skolor och i flera klassrum eller i en skola och i ett klassrum, så 

är det en skola och ett klassrum för mycket. 

Vi har även tidigare fått information o kränkningar, hot och våld även på andra skolor och på 

ett par av dem har redan trygghetskameror satts upp. 

Utöver detta har Degerfors skolor utsatts för omfattande skadegörelse som kostat kommunen 

och Degerforsbyggen stora summor pengar. 

Vi kämpar redan idag med låg måluppfyllelse och en hög andel elever i behov av särskilt stöd. 

Stök och oreda i klassrummen drabbar alla barn men kanske särskilt barn med NPF 

problematik och de som även har svårt att få studiero hemma. Ingen ska behöva använda 

hörselkåpor men medan arbetet pågår måste det finnas verktyg för att ge eleverna studiero. 

Vi behöver ta ett krafttag och intensifiera trygghetsarbetet, skapa studiero och öka tryggheten 

i våra skolor, Ett ansvar som främst ligger på varje skolas rektor men en annan viktig del i 

detta är föräldraansvaret. Ordning och reda måste kunna garanteras. Skolan ska alltid stå 

bakom den som blir utsatt för brott. Nolltolerans ska råda mot våld, hot och kränkande 

handlingar och samtliga brott ska anmälas. 

 

För att öka tryggheten i Degerfors kommuns skolor yrkar jag därför att Kommunfullmäktige 

beslutar  

 

- Att ge Kultur- och utbildningsförvaltningen i uppdrag att upprätta en handlingsplan för 

ökad studiero i klassrummen med återrapportering till nämnd terminsvis. 

 

- Att säkerställa att behovet av hörselkåpor tillgodoses för samtliga elever i behov av 

dessa. 
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- Att ge Kultur- och utbildningsförvaltningen i uppdrag att införa nya 

rutiner som tydliggör vilka regler som gäller i skolan samt införa 

striktare regler om så behövs. 

 

- Att låta en extern aktör utreda arbetsmiljön gällande elever och lärare  

 

 

 

 

- Att Kultur- och Utbildningsförvaltningen hos Länsstyrelsen ansöker om tillstånd för 

uppsättande av fler trygghetskameror i enlighet med Dataskyddsförordningen och 

Kamerabevakningslagen. 

 

- Att uppföra fler trygghetskameror där behov finns, inom- eller utomhus för att stävja 

skadegörelse samt för att öka elevers och medarbetares trygghet i Degerfors skolor.  

 

- Att kontinuerligt genomföra dialog med elevråd, och rektorer lärare på samtliga skolor 

om den upplevda tryggheten på skolorna. 

 

- Att anmälningsplikt ska gälla vid kränkningar, våld och brottsliga handlingar. 

 

- Att stärka föräldraansvaret och samverka mot normbrytande beteenden såväl 

kränkningar som våld, hot. 

 

- Att fakturera vårdnadshavare vid avsiktlig skadegörelse. 

 

 

 

Anna Nordqvist  

Moderaterna 
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 Kultur- och utbildningsnämnden 

 

Motion Trygghet och studiero i Degerfors skolor! 

 

Förslag till beslut 

Kultur- och utbildningsnämnden förslås besluta: 

Föreslå fullmäktige besluta: 

1. Avslå motionen i sin helhet med motiveringen:  

 Enligt genomgången per att-sats under rubriken Bedömning nedan i 

detta dokument  

 

Sammanfattning av ärendet 

Anna Nordqvist (M) har inkommit med en motion om ”Trygghet och studiero 

i Degerfors skolor!” 

 

Ärendet 

2021-10-04 inkom ett beredningsuppdrag från kommunfullmäktige att bereda 

en motion om ”Trygghet och studiero i Degerfors skolor!” 

Motionen tar upp frågan om behov av trygghetskamror på skolorna, brist på 

hörselkåpor till elever som behöver det och hot och våld på kommunens 

skolor.  

Motionens slutsats är att huvudmannen behöver intensifiera trygghetsarbetet, 

skapa studiero och öka tryggheten i våra skolor. 

Motionen innehåller beslutsförslag om tio att-satser med åtgärder som 

motionären vill att huvudmannen ska genomföra.  

 

Bedömning 

Förvaltningens årliga mätningar av trygghet och studiero i kommunens skolor 

visar att en, i jämförelse med övriga riket, hög andel av eleverna upplever 
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trygghet på skolorna, samtidigt som studieron i klassrummen är återkommande 

lägre.  

Motionens första att-sats om att upprätta en handlingsplan med 
återrapportering till nämnd ryms redan inom analysen i delårsrapporten och 
förslagen till prioriterade utvecklingsområden för 2022, som KUN tar ställning 
till på nämnd i december.  
 
Motionens andra att-sats om hörselkåpor bedömer förvaltningen som redan 
tillgodosedd. Det finns inga inköpsrestriktioner gentemot skolor som ser behov 
av hörselkåpor. Hörselkåpor får dock inte ersätta kravet på att det ska råda 
studiero i våra klassrum. Därför bör fokus ligga på åtgärder som bidrar till 
studiero utan hörselkåpor. 
 
Motionens tredje att-sats om rutiner som tydliggör vilka regler som gäller i 
skolan samt införa striktare regler om så behövs är redan en del av enheternas 
årshjul där pedagoger och elever tillsammans går igenom och uppdaterar 
skolans ordnings- och trivselregler. När det gäller striktare regler, så handlar det 
främst om vilka korrigerande verktyg skolan har vid ordningsstörning och dessa 
finns tydligt definierade i skollagen.  
 
Motionens fjärde att-sats om en extern utredning av arbetsmiljön skulle enligt 
förvaltningen inte tillföra någon ny kunskap. De årliga enkätundersökningarna 
tillsammans med enheternas och förvaltningens systematiska kvalitetsarbete ger 
en tydlig bild av brister och förändringsbehov inom våra skolor. Det är inte det 
som är utmaningen. Det är själva åtgärdandet som är utmaningen och som tar 
tid. Det arbetet pågår intensivt och motionsskrivaren har själv medverkat 
positivt till de förändringar som nu sker inom våra skolor. 
När det gäller våra pedagogers arbetsmiljö, så är det också en del av helheten. 
Vi har en hög volym av KIA-anmälningar kopplade till våld från normbrytande 
elever. Den frågan ligger lite utanför motionen och kräver en mer 
genomgripande analys om hur vi ska organisera våra skolor framöver. 
 
Motionens femte att-sats om tillstånd för trygghetskameror pågår redan. 
Ansökan har gjorts av kommunens tidigare säkerhetssamordnare och ärendet är 
fortsatt under handläggning då alla krav ännu inte uppfyllts i ansökan.  
 
Motionens sjätte att-sats om fler kameror är en ren budgetfråga, där budget idag 
saknas för både inköp och driftavtal. 
 
Motionens sjunde att-sats om dialog med elevråd är redan en rutin som gäller 
på samtliga skolor. Protokollen från dessa möten skickas också till 
nämndsekreterare för tillgängliggörande. 
 
Motionens åttonde att-sats om anmälningsplikt regleras redan i skolans 
styrdokument och andra lagar som socialtjänstlagen. 
 
Motionens nionde att-sats om att stärka föräldraansvaret är tyvärr utanför 
skolans beslutsdomän utan istället en fråga för våra lagstiftare. Däremot arbetar 
förvaltningen tillsammans med socialtjänsten med att inför ett 
föräldrastödsprogram (ABC) i Degerfors som kan bidra till att ge föräldrar 
bättre verktyg för att leva upp till sitt föräldraansvar. 
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Motionens tionde att-sats om fakturering av vårdnadshavare vid avsiktlig 
skadegörelse ser förvaltningen positivt på, men ser svårigheter i formuleringen 
avsiktlig, då skolan inte har juridisk bedömningsrätt om när det är att anses som 
avsiktligt. Därför blir inte skrivningen genomförbar. Förvaltningens bedömning 
är att kommunen bör fakturera vårdnadshavarna vid all skadegörelse med 
identifierad åverkare.  
 

Beslutsunderlag 

Motion KS 237 2021/1 

 

 

Christer Carlsson 

Förvaltningschef 

 

 

Beslut ska skickas till 
KS 
Moderaternas partiavdelning i Degerfors 
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§ 135 Dnr 00237-2021  

Anmälan av motion: Trygghet och studiero i 
Degerfors skolor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kultur- och utbildningsnämnden för beredning 

Sammanfattning av ärendet 
Anna Nordqvist (M) har inkommit med en motion om att intensifiera 
trygghetsarbetet, skapa studiero och öka tryggheten i kommunens skolor.     

Beslutsunderlag 
Motion från Anna Nordqvist (M), 2021-07-12      

Skickas till 
Kultur- och utbildningsnämnden 

 




